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Extravagance

Extravagance الإسراف

1. Extravagance is blameworthy in everything except in doing good deeds.

.ـ اَلإسراف مذْموم ف كل شَء إلا ف أفْعالِ الخَير1ِ

2. Verily giving this wealth where it has no right to be given is wastefulness and extravagance.

2رافوإس ذيرتَب هّقغَيرِ ح هذا المالِ ف طاءـ ألا وإنَّ إع.

3. The ugliest [form of] giving is extravagance.

3فـرذْلِ السالب حـ أقْب.

4. The refusal of the economizer is better than the granting of the extravagant.

.ـ إنَّ منْع المقْتَصدِ أحسن من عطاء المبذِّر4ِ

5. Verily the withholding of preserver is more graceful than the giving of the squanderer.

5ِعيضذلِ المب نم لمأج ظساكَ الحافـ إنَّ إم.

6. Extravagance wipes out the plentiful.
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6زيلالج فْني رافـ اَلإس.

7. Extravagance depletes the abundant.

7ثيرال فْني رافـ اَلإس.

8. Wastefulness is the symbol [and cause] of poverty.

8نْوانُ الفاقَةع ذيرـ اَلتَّب.

9. Wastefulness is a penniless companion.

9سفْلم قَرين ذيرـ اَلتَّب.

10. Abandon extravagance by economizing, and recall [your] tomorrow today.

.ـ ذَرِ الإسراف مقْتَصداً، واذْكر ف اليوم غَدا10ً

11. Eschew extravagance, for neither is the generosity of the extravagant praised nor is his indigence
sympathized [with].

11هفَقْر محرولا ي ،هوددُ جمحلا ي رِفسفَإنَّ الم َفـرـ ذَرِ الس.

12. The cause of poverty is extravagance.

12رافالفَقْرِ الإس ببـ س.

13. You must abandon wastefulness and extravagance, and adopt the qualities of justice and equity.

.ـ علَيكَ بِتَركِ التَّبذيرِ والإسرافِ والتَّخَلُّق بِالعدْلِ والإنْصاف13ِ

14. Extravagance is censured in everything except in performance of virtuous acts and excessiveness in
obedience [and worship of Allah].



14ةالطَّاع بالَغَةُ فۇفِ والمرعالم نايِعص ف إلا فرالس ذَمء يَش لك ـ ف.

15. Then shun extravagance by economizing, and recall today [what you will need] tomorrow; hold on to
wealth [only] to the extent of your necessity and send forth the surplus for the day when you will need it.

.ـ فَدَع الإسراف مقْتَصداً، واذْكر ف اليوم غَداً، وأمسكْ من المالِ بِقَدْرِ ضرورتكَ، وقَدِّم الفَضل ليوم حاجتك15َ

16. Wastefulness is enough of an extravagance.

.ـ كف بِالتَّبذيرِ سرفا16ً

17. Too much extravagance destroys.

17رفِ تُدَمرةُ السثْرـ ك.

18. There is no honour in extravagance.

18فف شَررس ف سـ لَي.

19. One who takes pride in wastefulness will be humiliated by indigence.

.ـ من افْتَخَر بِالتَّبذيرِ احتَقَر بِالإفْلاس19ِ

20. That which is above sufficiency is extravagance.

20راففافِ إسال قـ ما فَو.

21. There is no ignorance like wastefulness.

.ـ لاجهل كالتَّبذير21ِ

22. There is no affluence with extravagance.

.ـ لا غن مع إسراف22



23. Woe be to the extravagant! How far he is from reforming himself and setting right his affair!

23رِهدْراكِ أمتساو هنَفْس لاحص نع دَهعرِفِ، ما أبسالم حيـ و.

Source URL:
https://www.al-islam.org/ghurar-al-hikam-wa-durar-al-kalim-exalted-aphorisms-and-pearls-speech/e
xtravagance#comment-0


	Extravagance

